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Aan de leden van de Gemeenteraad, 

 

Op 28 mei 2024 is de Jaarrekening 2023 gepresenteerd. Sinds de presentatie heeft u de mogelijkheid 

om technische vragen over de Jaarrekening te stellen. In het onderstaande heeft het college de 

vragen beantwoord, welke de fracties voor vrijdag 11 juni (12.00 uur) hebben ingediend. 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Maastricht, 

De Secretaris,                      De Burgemeester, 

 

 

 

 

G.J.C. Kusters W.A.G. Hillenaar 
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 Beantwoording technische vragen – Jaarstukken 2023 
 

Fractie: SPM 

  

Vraagnummer: 1.1 

Pagina:  3 

Vraag: Als totale lengte van de riolering wordt 640 km vermeld voor 2023. Dit is 32 km  

minder dan de lengte in 2022 Terwijl er sprake is van meer rioolheffing als gevolg 

areaaluitbreiding. Kunt u de lengte vermindering van het rioolstelsel verklaren? 

Antwoord: In de hoeveelheid die in 2022 is gecommuniceerd zat per abuis ook een groot 

aantal leidingen van derden (zoals het waterschap en vastgoed). In de 640 km die in 

2023 wordt gecommuniceerd is dit gecorrigeerd en wordt enkel het riool in beheer 

bij Stadsbeheer meegerekend. 

  

De rioolheffing is de afgelopen jaren, buiten de reguliere index, niet verhoogd. 

  

Vraagnummer: 1.2 

Pagina:  3 

Vraag: Als totale oppervlakte van het openbaar groen wordt voor 2023 572 ha vermeld.  

Dit is liefst 12,8% minder dan de totale oppervlakte in 2022 (656 ha) Kunt deze  

afname verklaren? 

Antwoord: In de hoeveelheid die in 2022 is gecommuniceerd zaten per abuis ook de 

hoeveelheden van de sportvelden, oppervlaktewateren en gronden in beheer bij 

Vastgoed verwerkt. In de 572 ha die in 2023 wordt gecommuniceerd is dit 

gecorrigeerd en worden enkel de  arealen meegenomen die bij Stadsbeheer in 

beheer zijn. 

  

Vraagnummer: 1.3 

Pagina:  3 

Vraag: Als totale oppervlakte van de wegen wordt voor 2023 600 ha. vermeld. Dit is een  

vermindering van 6 ha t.o.v. 2022. Kunt deze afname verklaren? 

Antwoord: Op pagina 228 staat in de paragraaf met betrekking tot onderhoud 

kapitaalgoederen een oppervlak van circa 600 hectare vermeld. Dit betreft dus 

geen afname, maar slechts een afronding in getallen. 
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Fractie: PVM 

  

Vraagnummer: 2.1 

Pagina:  46 

Vraag: Hoeveel kinderen/leerlingen hebben in 2023 gebruik gemaakt van het 

leerlingenvervoer? 

Antwoord: Het aantal leerlingen dat gebruik maakt van het leerlingenvervoer wordt per 

schooljaar in beeld gebracht. In schooljaar 2022-2023 betreft dit voor Maastricht 

410 leerlingen. 

  

Vraagnummer: 2.2 

Pagina:  90 

Vraag: a. Hoeveel zwerfjongeren worden er momenteel opgevangen in Jekerzicht en het 

Credohuis? 

b. Is Jekerzicht nog altijd onderdeel van de Koraalgroep? 

c. Hoeveel zwerfjongeren zijn doorgestroomd naar een reguliere woonplek? 

Antwoord: a. Op dit moment worden 11 dak- en thuisloze jongeren opgevangen in 

Jekerzicht. Op de opvangplek in het Credohuis wordt momenteel beschermd 

wonen geboden.    

b. Jekerzicht is geen onderdeel meer van Koraalgroep. Sinds 1 april 2022 is 

Jekerzicht een onderdeel van LEVANTOgroep.   

c. In 2023 zijn van de 36 jongeren, 10 jongeren uitgestroomd naar een reguliere 

woonplek. De overige 26 jongeren zijn op een andere manier uitgestroomd, 

zoals naar een andere voorziening binnen beschermd thuis (bijvoorbeeld 

beschermd wonen) of vallend onder andere wetgeving (bijvoorbeeld de Wet 

langdurige zorg). 

  

Vraagnummer: 2.3 

Pagina:  325 

Vraag: In de gemeenterekening van 2022 staat bij de verstrekte subsidies de Koraalgroep 

vermeld voor een bedrag van € 1.011.972,00. In de gemeenterekening 2023 

ontbreekt de Koraalgroep bij de kolom Verstrekte subsidies aan Professionele 

instellingen voor zorg en welzijn. 

a. Wat is hiervoor de reden?  

b. Heeft de Koraalgroep geen subsidie ontvangen? 

Antwoord: a. Zie ook het antwoord op vraag 2.2b. De Koraalgroep heeft in 2023 geen 

subsidie meer ontvangen. De subsidie die zij ontvingen had betrekking op de 

exploitatie van Jekerzicht. Bij de overname van Jekerzicht door LEVANTOgroep 

per 1 april 2022 is de subsidie middels een tenaamstellingswijziging op naam 

van LEVANTOgroep gekomen. Per 1 januari 2023 is de exploitatie van 

Jekerzicht overgegaan van subsidie naar inkoop.  

b. De Koraalgroep heeft geen subsidie meer ontvangen, zie ook antwoord op 

vraag 2.3a. 

  

Vraagnummer: 2.4 

Pagina:  327 

Vraag: Op pagina 327 staat een incidentele  subsidie van € 1.300.000,00 voor Porthos 

vastgoed B.V. Waarvoor was deze subsidie? 
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Antwoord: De incidentele subsidie van € 1.300.000,00 voor Porthos vastgoed B.V. is een 

subsidie die gemeente Maastricht heeft ontvangen van het ministerie van BZK als 

bijdrage aan de realisatie huisvesting kwetsbare doelgroepen horende bij het 

project ‘Skills in de stad’. De incidentele subsidie is door ons verleend voor het 

dekken van de onrendabele top van het project. 
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Fractie: CDA 

  

Vraagnummer 3.1 

Pagina:  29 

Vraag: Effectindicatoren realisatie 2021 Groeiende bedrijven 7.868.  

Klopt dit getal, waar komt dit vandaan? (extreme afwijking) 

Antwoord: Dit is inderdaad niet correct. Het is een kennelijke verschrijving. Het gaat om 773 

bedrijven die groeien, met in totaal +2.818 werknemers. De bron is het Etil 

vestigingenregister Limburg. 

  

Vraagnummer 3.2 

Pagina:  33/34 

Vraag: Sint Pietersberg & Jekerdal aangemeld als Koploperproject/ Inventarisatie 

landbouwgebruik.  

a. Is deze al beschikbaar? 

b. Heeft een mogelijke toekenning als koploperproject gevolge voor de ontwikkelingen 

Café Den Dolhaert en de Ponyclub Maastricht? 

Antwoord: Een deel van het Jekerdal (ca. 13,5 ha.) hebben wij in 2023 bij de provincie aangemeld als 

Koploperproject vanuit het Limburgs Programma Landelijk Gebied met de intentie om 

ruimte te maken voor een breed beekdal ter versterking van de groen-blauwe 

dooradering en als bufferzone richting N2000. 

a. De verwachting is dat het Rijk rond de zomer duidelijkheid gaat geven over de 

beschikbaarheid van financiële middelen voor de Provincie en dat medio Q3 2024 een 

provinciale subsidieregeling wordt opengesteld. Dan zullen wij een hernieuwde 

aanvraag indienen. 

b. De gronden in gebruik bij de ponyclub zijn onderdeel van het huidige projectgebied en 

Café Den Dolhaert grenst aan het projectgebied. Beide partijen kunnen in overleg 

participeren in de herschikking van gronden. 

  

Vraagnummer 3.3 

Pagina:  32 

Vraag: De invulling van creatief ondernemerschap is uitgesteld mede in samenhang met het 

programma circulaire economie. Graag nadere duiding wat de directe samenhang en 

reden tot uitstel tussen beide programma’s is.  

Antwoord: Binnen het geactualiseerd creatief ondernemerschapsbeleid 2023-2026 ‘Creatief 

Maastricht’, is in 2023 meer focus gelegd bij de invulling van de rol van innovator binnen 

de circulaire en gezondheidseconomie en bij het versterken van de rol van stimulator bij 

de ontwikkelingen van de Health Campus en Binnenstad. Voor de circulaire economie 

liggen daarbij de raakvlakken vooral bij het creëren van ruimte voor makers binnen de 

circulaire maker-space bij Qeske, bij de inrichting van en aansluiting op de werkplaats 

Textiel (vanuit de RegioDeal) en de invulling bij de Griend. In de binnenstad biedt de 

tijdelijke programmering van het pand van SAM aan de Mariastraat een impuls voor de 

makers en dat geldt ook voor de eventuele aanstelling van een Artist-in-Residence bij de 

campusontwikkeling in Randwyck.  

  

Vraagnummer 3.4 

Pagina: 35 
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Vraag: Accountmanagers voor MKB, meer faciliterend beleid.  

a. Zijn of is team economie in 2023 uitgebreid met een accountmanager MKB?  

b. Voor welke taakomvang?  

c. Welke specifieke functies ter ondersteuning MKB zijn aan deze functie verbonden? 

Antwoord: a. In 2023 is gestart met het werven van een accountmanager MKB voor de binnenstad. 

Deze is in Q1 2024 begonnen bij team Economie. 

b. De accountmanager MKB legt de verbinding en zoekt de samenwerking met de 

partners (onder andere CMM en VEBM) én met de individuele ondernemers in de 

binnenstad. 

c. Naast de accountmanager binnenstad is het Team Ondernemen Maastricht het 

eerste aanspreekpunt voor de ondernemers in de gemeente Maastricht. Onder 

begeleiding van een extern adviesbureau is de dienstverlening tegen het licht 

gehouden en verder geprofessionaliseerd. Onder andere op het gebied van 

communicatie (website, brochures en social media) en relatiebeheer 

(bedrijfsbezoeken en selectie accounts). 

Vraagnummer 3.5 

Pagina:  35  

Vraag: Gebiedsontwikkeling binnenstad. Conform.  

Wat is dan opgeleverd aan gebiedsontwikkeling binnenstad in 2023?  

Antwoord: Volgt. 

  

Vraagnummer 3.6 

Pagina:  101 

Vraag: Extreme neerslag.  

a. Welke communicatiemiddelen en informatievoorzieningen zijn ingezet om bewoners 

te informeren over (zelf)preventieve maatregelen? 

b. Hoeveel meldingen zijn ontvangen en hoeveel schades zijn opgelost? 

c. Wanneer kunnen we informatie verwachten van mogelijke preventieve of 

mitigerende maatregelen?  

Antwoord: a. Regelmatig verwijzen wij de inwoners naar de website van waterklaar: Samen 

waterklaar! Daarnaast publiceren ook het waterschap of de veiligheidsregio artikelen 

over preventieve maatregelen om water in de woning te voorkomen.  

b. In 2023 zijn er 2968 riool gerelateerde meldingen bij ons binnengekomen (bron 

melddesk). Daarbij is onderstaande onderverdeling te maken: 

 1241 stuks wateroverlast/overstromingen 

 956 stuks verstoppingen aan kolken, riolen, putten  

 529 stuks gevaarlijke situaties, sinkholes, verdwenen putdeksels 

 71 stuks calamiteiten bij regenwaterbuffers 

Veel van deze meldingen zijn direct opgelost (verstoppingen aan kolken, rioleringen, 

verdwenen putdeksels, gevaarlijke situaties). Andere locaties zijn zo veel als mogelijk 

bezocht, veelal op individuele basis, soms als collectief. Bewoners zijn daarbij voorzien 

van adviezen en ook zijn er kleinschalige maatregelen in de openbare ruimte 

getroffen. Niet alles is oplosbaar. Het is niet aan te geven hoeveel problemen er 

daadwerkelijk zijn oplost. 

c. Er wordt gewerkt conform de kaders die zijn vastgelegd in het door de raad 

vastgestelde waterprogramma. Voor de grootste wateroverlastknelpunten is een 

aanvullende hydraulische studie uitgevoerd. Deze maatregelen zijn nog niet 

geprogrammeerd in het vigerende waterprogramma. Daar zijn nu ook geen financiële 
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middelen voor. De komende periode wordt onderzocht in hoeverre uitvoering kan 

worden gegeven aan deze maatregelen. 

  

Vraagnummer 3.7 

Pagina:  108 

Vraag: Zijn de resultaten van de metingen o.b.v. het luchtmeetnet beschikbaar voor de raad?  

Antwoord: De resultaten zijn digitaal in te zien via: 

 www.luchtmeetnet-maastricht.nl (via deze site onder het kopje ‘publicaties’ zijn ook 

de diverse jaarrapportages te vinden) 

 www.luchtmeetnet-limburg.nl 

 Maastricht | Fijnstofkaart | OHNICS 

  

Vraagnummer 3.8 

Pagina:  108 

Vraag: Gezamenlijke inkoop regionaal duurzaam opgewerkte energie. Programma is on-hold 

gezet  in afwachting van programma OER. Graag nadere uitleg wat dit programma 

inhoudt? 

Antwoord: Het programma OER (Opwek Energie op Rijksvastgoed) is een landelijk programma van 

Rijkswaterstaat (RWS). In Zuid-Limburg is op verzoek van de gemeenten het programma 

OER A2-A76-A79 gestart. Met dit programma worden gronden van RWS ter beschikking 

gesteld aan ontwikkelaars voor de realisatie van duurzame energieprojecten. Het doel is 

een concrete bijdrage leveren aan de Zuid-Limburgse opgave om 1,3 TWh duurzame 

energie op te wekken in 2030. De gemeenten waar deze snelwegen doorheen lopen, zoals 

Maastricht, zijn aangesloten bij dit programma. Medio 2025 moet duidelijk zijn welke 

specifieke percelen ingezet kunnen worden en of het energieproject financieel haalbaar is, 

inclusief de gezamenlijk bepaalde randvoorwaarden. Hierbij is ook aandacht voor lokaal 

eigendom, ofwel financiële participatie. Gezamenlijke inkoop van regionaal duurzaam 

opgewerkte energie kan hiervan een onderdeel zijn. 

  

Vraagnummer 3.9 

Pagina:  133 

Vraag: Het nadelig resultaat op de lasten pandexploitatie BBOG ontstaat met name door de 

gestegen energiekosten. De energiekosten worden merendeels doorbelast aan de 

huurders waardoor aan de batenzijde een voordeel ontstaat van € 0,301 mln.  

a. Waar zit het verschil in?  

b. Waarom worden de energielasten slechts “merendeels” doorbelast? 

c. Is er een dataoverzicht van doorbelaste energielasten aan huurders? 

d. Betreft het maatschappelijke huurders? Commerciële huurders? Graag meer 

duidelijkheid. 

Antwoord: a. Dit verschil zit in meerdere oorzaken:  

 De gemeente betaalt de energielasten van leegstaande panden. Dit levert per 

definitie een verschil op tussen de betaalde energielasten en de te ontvangen 

opbrengsten voor het doorbelasten van energiekosten aan huurders. In geval van 

gedeeltelijke leegstand, wordt slechts voor het deel van het pand dat in verhuur 

is, de energiekosten doorberekend aan de huurder. 

 Soms zijn er in het verleden vaste prijsafspraken gemaakt met huurders 

waardoor stijgende energielasten niet 1-op-1 kunnen worden doorberekend. 

http://www.luchtmeetnet-maastricht.nl/
http://www.luchtmeetnet-limburg.nl/
https://ohnics.online/kaart/#Maastricht
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 Daar waar de gemeente de energielasten wel 1-op-1 doorbelast aan huurders, 

kan in een jaar alsnog een verschil zitten tussen de betaalde energiekosten door 

de gemeente en de ontvangen huurvergoeding voor de energielasten. Dat komt 

doordat de gemeente jaarlijks het voorschot aan de huurder berekent op basis 

van historisch verbruik en het nieuwe energietarief. Dat voorschot hoeft niet 1-

op-1 aan te sluiten met de energiekosten die de gemeente in rekening krijgt van 

de energieleverancier. Denk bijvoorbeeld aan de Timmerfabriek, waar de 

energieleverancier maandelijks direct afrekent op werkelijk gebruik, terwijl de 

gemeente deze huurders een vast maandelijks voorschot in rekening brengt via 

de huur. In het jaar daarop volgt de eindafrekening, waardoor per saldo alsnog 

de huurder de werkelijke kosten in rekening gebracht krijgen. Dat verschil uit zich 

pas in de administratie van het jaar daarop als de energieleverancier ook de 

eindafrekening heeft opgemaakt (vaak medio mei).    

b. Zie het antwoord hierboven. 

c. Hieronder zijn de opbrengsten uit bevoorschotting energie weergegeven die via de 

huur in rekening zijn gebracht bij huurders. In totaal gaat het om een bedrag van € 

584.427 dat door de gemeente is ontvangen. Afgezet tegenover de begrote 

opbrengsten op G/W/E van € 283.000 leverde de gerealiseerde opbrengst ten 

opzichte van begroot een voordeel op van € 301.000 (afgerond). 

  

710 - Beleid & Ontwikkeling   Realisatie 

  571100011 - Gas/water/electra (BOG)   €                                 -584.427,82  

   71903257 - Vrijthof  25   €                                     -2.178,16  

   71903462 - Courtoisstr  30   €                                     -1.563,00  

   71903467 - Franciscus Romanusweg  50   €                                   -57.581,40  

   71903504 - Sint Maartenspoort  2   €                                     -5.400,00  

   71903551 - Boschstraat  58   €                                     -4.604,76  

   71903564 - Francois de Veyestraat 8   €                                        -400,00  

   71903812 - Anjelierenstraat 40   €                                   -21.420,00  

   71903830 - Elisabeth Strouvenlaan 51 A   €                                   -70.920,00  

   71903834 - Gentiaanstraat 1   €                                   -22.800,00  

   71903868 - Pres Rooseveltl 213   €                                     -2.145,00  

   71903881 - Sterre der Zeestraat 1   €                                   -21.827,11  

   71903892 - Gentiaanstraat 3   €                                     -3.780,00  

   71905052 - Boschstraat 7-TFZ   €                                        -628,08  

   71905165 - Bassin 88 - Lumiere Cinema   €                                 -226.118,78  

   71905282 - Boschstraat 5-MZG   €                                 -145.529,74  

   71905295 - Boschstraat 9   €                                      2.468,21  

  

d. Dit kunnen zowel maatschappelijke als commerciële partijen zijn. Het uitgangspunt is 

dat de energieaansluiting zoveel mogelijk door de huurder zelf wordt geregeld. 

  

Vraagnummer 3.10 

Pagina:  135 

Vraag: Loonkosten generatiepact lager dan verwacht. Naar wij begrepen hebben zijn meerdere 

personeelsleden afgewezen omdat de regeling overvraagd was. Nu constateert u 

onderuitputing van de regeling.  
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Wordt nu alsnog aan (een deel van) deze personeelsleden de mogelijkheid geboden 

gebruik te maken van het generatiepact?  

Antwoord: Wij nemen aan dat in de vraagstelling wordt gerefereerd aan het voordeel in 2023 ad € 

279.000. Dit voordeel in 2023 is echter niet hetzelfde als onderuitputting van de regeling. 

De regeling voor de huidige deelnemers loopt immers door t/m begin 2028. De kosten 

kunnen/zullen in de jaren fluctueren, vandaar dat financiering via een 

bestemmingsreserve gebeurt, waardoor deze fluctuaties geen resultaatgevolg hebben en 

de toegekende middelen conform doelstelling beschikbaar blijven voor de huidige 

deelnemers aan het generatiepact.  Als totaal voorzien we vooralsnog geen materiele 

onder-uitputting danwel tekort over de gehele looptijd t/m begin 2028. De gehele 

bestemmingsreserve blijft gedurende de looptijd conform doel beschikbaar voor de 

deelnemers aan het pact. Via de P&C-cyclus wordt de voortgang gemonitord en 

gerapporteerd. Pas in 2028 kan de definitieve balans opgemaakt worden.  

  

Aanvullend op het voorgaande hechten wij eraan te melden dat de regeling generatiepact 

een tijdelijk instrument is geweest. Hernieuwd ‘openzetten’ is niet mogelijk. Ook zijn er 

geen plannen voor een nieuw generatiepact. Momenteel kennen wij conform de CAO wel 

een andere regeling in de vorm van RVU (regeling voor vervroegde uittreding), waar 

medewerkers gebruik van kunnen maken. 

  

Vraagnummer 3.11 

Pagina:  135 

Vraag: Generatiepact. Aantal vrijgekomen fte’s is niet geheel ingevuld.  

a. Waardoor wordt dit veroorzaakt?  

b. Is de regeling generatiepact gecontinueerd? 

Antwoord: a. De invulling was op het moment van opstellen van de rekening nog niet helemaal 

afgerond. Het heeft even geduurd, om goed en gedegen te bedenken waar we de 

formatie op wilden inzetten en de werving en selectie ervan van de nieuwe instroom 

vorm te geven.  

b. De regeling generatiepact was een eenmalige regeling met een looptijd tot begin 

2028 voor de jongste deelnemers. Inmiddels bestaat, los van het generatiepact, de 

mogelijkheid voor medewerkers om via RVU eerder te stoppen (zie ook 

beantwoording 3.10). 

  

Vraagnummer 3.12 

Pagina:  167 

Vraag: Om in de toekomst nog beter aan de begrotingsrechtmatigheid te kunnen voldoen zal het 

voorzichtigheidsprincipe minder zwaar moeten worden toegepast.  

Graag uitleg (lijkt een discrepantie). 

Antwoord: Zoals bekend neemt, met ingang van de Jaarrekening 2023, het college voor de eerste 

keer een rechtmatigheidsverantwoording op in de jaarrekening. De basis hiervoor is de 

gewijzigde Gemeentewet. Voorheen gaf op basis van de Gemeentewet de controlerend 

accountant een oordeel over zowel de getrouwheid als de rechtmatigheid. Door deze 

wetswijziging geeft de accountant nog uitsluitend een oordeel over de getrouwheid van 

de jaarrekening. 

Vóór boekjaar 2023 was de begrotingsrechtmatigheid toegespitst op de overschrijdingen 

van de lasten. De gedachte hierbij is dat de raad budget beschikbaar stelt en het college 

binnen dat budget moet blijven.  
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Vanaf boekjaar 2023 is door de wetgever (commissie BBV) aan de 

begrotingsrechtmatigheid toegevoegd dat de raad ook tijdig moet geïnformeerd worden 

als er een onderschrijding is op het budget wordt verwacht (concreet: de lasten zijn bij de 

jaarrekening lager dan begroot). Om te voorkomen dat de tussentijdse bijstelling in 

dergelijke gevallen per jaareinde niet toch leidt tot een overschrijding van het budget, 

werd een dergelijke bijstelling vanuit het voorzichtigheidsprincipe niet altijd (volledig) 

doorgevoerd. Dit zal in de toekomst echter toch moeten gebeuren. Dit betekent dat er 

niet vanuit voorzichtigheid moet wordt bijgesteld om binnen het budget te blijven, maar 

vanuit een reële inschatting. 

  

Vraagnummer 3.13 

Pagina:  13 

Vraag: Hoeveel middelen zijn toegekend voor het programma Preventie met Gezag?  

Antwoord: Voor Maastricht is per 1 januari 2024 € 1 miljoen per jaar beschikbaar voor een periode 

van 2,5 jaar (met een mogelijke uitloop naar tien jaar). In aanvulling op dit bedrag 

ontvangt de gemeente Maastricht € 550.000,- per jaar voor de inzet op de pijler gezag uit 

het plan (conform landelijke instructie te verdelen over het Zorg en Veiligheidshuis, 

Handhaving en de Gecertificeerde Instellingen). 

  

Vraagnummer 3.14 

Pagina:  17 

Vraag: Bij prestaties going concern nummer 7, kleinschalig infrastructurele maatregelen en 

aanpak en voorkomen verkeersonveilig gedrag.  

a. Op welke manier kunnen bewoners initiatieven of een verzoek indienen om 

bijvoorbeeld hun straat of wijk verkeersveiliger te maken?  

b. Hoe wordt dit beoordeeld?  

Antwoord: a. Dit kan via de reguliere kanalen van gemeente, zoals o.a. een melding per mail of via 

de meldapp. Het kan ook komen vanuit de stadsdeelbezoeken van de 

stadsdeelregisseurs of wethouders. Daarnaast wordt dit budget ook gebruikt om 

vanuit onze opgave als wegbeheerder zaken op te pakken.  

b. Beoordeling vindt plaats op basis van actualiteit en inhoudelijke urgentie. 

  

Vraagnummer 3.15 

Pagina:  37 

Vraag: Kunnen we het jaarverslag van Maastricht Marketing met ook de cijfers erin opgenomen 

inzien?  

Antwoord: Voor Maastricht Marketing worden de jaarverslagen gepubliceerd. Enerzijds op de 

website van Maastricht Marketing en sinds vorig jaar wordt deze ook actief aan de Raad 

gecommuniceerd via de dagmail.  

 Jaarverslag 2023: Maastricht Marketing Reflections 2023 by Visit Maastricht - Issuu 

 Jaarverslag 2022: Maastricht Marketing Reflections 2022 by Visit Maastricht - Issuu 

 Jaarverslag 2021: Maastricht Marketing Reflections 2021 by Visit Maastricht - Issuu 

 Jaarverslag 2020: Maastricht Marketing Bereik(t) in 2020 by Visit Maastricht - Issuu 

 Jaarverslag 2019: Jaarcijfers-maastricht-marketing-2019.pdf (squarespace.com) 

De financiële verslagen worden ambtelijk gedeeld. Zo worden er per kwartaal financiële 

tussenoverzichten gedeeld en op het einde van het jaar het jaarverslag, inclusief 

accountsverklaring. De reden waarom deze stukken niet openbaar zijn is vanwege het feit 

dat maar een derde van de begroting het subsidiebedrag is van de gemeente. De overige 

https://issuu.com/visitmaastricht/docs/mm_jaarverslag_2023_issuu
https://issuu.com/visitmaastricht/docs/mama_annual_report_2022_v5
https://issuu.com/visitmaastricht/docs/mama_annual_report_2021_issuu
https://issuu.com/visitmaastricht/docs/maastricht_marketing_bereikt_t_in_2020?fr=sZTVlZTM3OTY4NzE
https://static1.squarespace.com/static/5450ac69e4b01ac0358a04e7/t/5f1576b51dfb8122b868ac0d/1595242171522/Jaarcijfers-maastricht-marketing-2019.pdf
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inkomsten worden door Maastricht Marketing zelf gegenereerd en uit de markt gehaald 

voor de uitvoering van haar taken conform het convenant. 

Daarnaast is het goed om te vermelden dat er in het najaar (vooralsnog voorzien in 

oktober) een themasessie in de domeinvergadering wordt georganiseerd voor de 

strategische partners van de gemeente Maastricht te weten: Centrummanagement 

Maastricht, Maastricht Marketing en Maastricht Convention Bureau. Er is dan voldoende 

mogelijkheid om nadere vragen aan deze partijen te stellen. 

  

Vraagnummer 3.16 

Pagina:  45 

Vraag: Hoeveel middelen waren er in 2023 voor de aanpak van laaggeletterdheid en hoeveel 

daarvan zijn besteed en waaraan?  

Antwoord: Er zijn in 2023 geen middelen (lokaal) beschikbaar gesteld specifiek voor de aanpak 

laaggeletterdheid. De activiteiten die uitgevoerd worden vinden plaats binnen de reeds 

beschikbare middelen. 

  

Vraagnummer 3.17 

Pagina:  47 

Vraag: Bij onvoorziene voorzieningen 2023 staat dat het qua huisvesting gelukt is om de extra 

vraag nieuwkomers op te vangen binnen de bestaande onderwijsgebouwen. 

a. Betekent dit dat het taalonderwijs niet gelukt is?  

b. Kunt u een toelichting geven op deze passage. De gemeente is wat betreft 

nieuwkomers toch verantwoordelijk voor het taalonderwijs?  

Antwoord: a. Nee, onze onderwijsinstellingen hebben in 2023 taalonderwijs kunnen geven op de 

daarvoor voorziene locaties.  

b. Samen met de onderwijsinstellingen is gekeken of er bestaande ruimten binnen de 

eigen school of op een andere school gebruikt kunnen worden voor taalonderwijs. Dit 

is in 2023 gelukt.  

  

Vraagnummer 3.18 

Pagina:  55 

Vraag: Ambitie 8.C3 De subsidiepot van 2 ton extra om cultuureducatie i.s.m. de 

muziekverenigingen te stimuleren is eind september 2023 opengegaan.  

a. Hoeveel middelen zijn besteed?  

b. Zijn er nog middelen over?  

c. Zo ja, is het mogelijk onderbestede middelen voor muziekinstrumenten in te zetten 

voor muziekverenigingen die muziekonderwijs geven op scholen? Denk bv. aan de 

harmonie in Heer die klarinetten nodig heeft. De instrumenten zijn dus mede nodig 

om invulling te geven aan de projecten.  

Antwoord: a. Op dit moment is er € 7.000,- besteedt. Er zijn drie aanvragen met een totaalbedrag 

van € 12.500,- in behandeling.  

b. Nee, indien het subsidieplafond na toewijzing van alle daarvoor in aanmerking 

komende aanvragen voor projectsubsidies voor activiteiten ‘samenwerking met het 

onderwijs’, niet geheel wordt verleend, wordt het resterende bedrag aangewend 

voor aanvragen voor activiteiten ‘sociaalmaatschappelijke betrokkenheid en 

artistieke kwaliteit’.  

c. Nee, er is vooralsnog geen onderuitputting. De projectsubsidieregeling staat nog 

open voor de activiteiten ‘sociaalmaatschappelijke betrokkenheid en artistieke 

kwaliteit’. Verenigingen kunnen vanaf september weer een subsidieaanvraag 
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indienen voor de activiteit ‘samenwerking onderwijs’ voor het schooljaar 2024-2025, 

waarin deze kosten kunnen worden meegenomen. Scholen en amateurkunst-

verenigingen worden ondersteund door Kaleidoscoop en Cultuurmakers Maastricht,  

beiden onderdeel van Centre Ceramique. Zij stemmen vraag en aanbod met elkaar af 

en ondersteunen verenigingen bij het aanvragen van subsidie. Via diverse 

communicatiekanalen van Kaleidoscoop en Cultuurmakers wordt de regeling onder 

de aandacht gebracht van het onderwijs en amateurkunstenveld. 

  

Vraagnummer 3.19 

Pagina:  55 

Vraag: Is het jaarverslag van de Muziekgieterij met bijbehorende cijfers in te zien voor de 

gemeenteraad? Dus daarmee bedoel ik niet de tussenrapportage/evaluatie van de 

Muziekgieterij zelf die op de dagmail heeft gestaan.  

Antwoord: Het jaarverslag van Muziekgieterij wordt jaarlijks vóór 1 mei bij de gemeente aangeleverd 

t.b.v. de vaststelling van de subsidie over dat jaar. Muziekgieterij publiceert het 

jaarverslag elk jaar rond 1 juli ook op hun eigen website, waar het voor iedereen is in te 

zien.   

  

Vraagnummer 3.20 

Pagina:  55 

Vraag: Ambitie 8.C2., het ondersteunen van en investeren in onze amateurverenigingen. 

a. Hoe is daar invulling aangegeven in 2023?  

b. Welke middelen of subsidiemogelijkheden zijn daarmee gepaard gegaan?  

Antwoord: a. Ondersteuning van het amateurkunstenveld wordt uitgevoerd door de cultuurcoach 

amateurkunsten, die voor 0,6 FTE werkzaam is voor Cultuurmakers (Centre 

Ceramique). De cultuurcoach ondersteunt amateurkunstenaars van Maastricht (al 

dan niet in verenigingsverband), adviseert bij het opzetten van kunst- en 

cultuurprojecten, stimuleert samenwerking tussen amateurkunstenaars/-

verenigingen onderling, maar ook met professionele culturele instellingen of het 

sociaal domein. Daarnaast adviseert de cultuurcoach bij aanvragen voor subsidies en 

fondsenwerving. De cultuurcoach voert wekelijks met informele en formele 

amateurkunstgroepen adviesgesprekken. Verenigingen maken dankbaar en gretig 

gebruik van deze ondersteuning. Deze adviesgesprekken gaan bijvoorbeeld over het 

adviseren over een aanvraag voor een projectsubsidie, het organiseren van een 

korenfestival, het werven van nieuwe leden, etc. Ook organiseert de cultuurcoach de 

jaarlijkse netwerkdag amateurkunsten, de verhuur van stoelen voor optredens en 

opslag van materialen voor het amateurkunstenveld. 

b. Voor amateurkunstverenigingen zijn twee soorten subsidie beschikbaar. De jaarlijkse 

boekjaarsubsidie, een waarderingssubsidie gebaseerd op een basisbedrag en bedrag 

per lid. En een projectsubsidie die activiteiten ondersteund op het gebied van sociale 

betrokkenheid, artistieke kwaliteit en samenwerking met het onderwijs. Meer info: 

https://subsidies.gemeentemaastricht.nl/subsidie/kunst-en-

cultuuur/amateurkunsten-projectsubsidie 

Amateurkunsten boekjaarsubsidie | Subsidies (gemeentemaastricht.nl) 

  

Vraagnummer 3.21 

Pagina:  64 

Vraag: CNME heeft in 2023 50.000 euro beschikbaar gesteld per regeling voor het vergroenen 

van je dak.  

https://subsidies.gemeentemaastricht.nl/subsidie/kunst-en-cultuuur/amateurkunsten-projectsubsidie
https://subsidies.gemeentemaastricht.nl/subsidie/kunst-en-cultuuur/amateurkunsten-projectsubsidie
https://subsidies.gemeentemaastricht.nl/subsidie/kunst-en-cultuuur/amateurkunsten-boekjaarsubsidie
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a. Hoeveel daarvan is besteed? 

b. Heeft de gemeente Maastricht ook een eigen subsidieregeling voor sedum-daken?  

Antwoord: a. Het volledige budget is in 2023 besteed. 

b. CNME voert de stimuleringsregeling ‘vergroen je dak’ uit in opdracht van de 

gemeente. Het dakbloemenmengsel bestaat uit 40 verschillende inheemse soorten 

kruiden en planten. Er is geen regeling voor sedum-daken. 

  

Vraagnummer 3.22 

Pagina:  70 

Vraag: Bij de uitvoering staat bij het punt van het aantal kinderen in armoede halveren uiterlijk 

2030 dat dit niet conform planning loopt en dat er een grote afhankelijkheid is van het 

Rijk. In Maastricht kampen we met gezinnen die langdurige armoede kennen die van 

generatie op generatie overgaat en waarbij multiproblematiek speelt. Dit vraagt om een 

andere aanpak dan bij de stille armoede waarbij het vaak gaat om genoeg onderaan de 

streep over te houden, maar waar dus geen multiproblematiek speelt. De 50-

gezinnenaanpak, die specifiek was bedoeld om die hardnekkige armoede bij gezinnen 

tegen te gaan, is niet meer. 

a. Is deze nou omgezet in de reguliere werkwijze?  

b. Zo ja, hoeveel gezinnen worden via deze methode geholpen? 

c. Of is deze speciale aanpak ten tijde van de bezuinigingen in 2021 gesneuveld?  

Antwoord: De 50-gezinnenaanpak is niet gesneuveld tijdens de bezuinigingen in 2021. In de loop van 

de tijd was een aantal verschillende initiatieven ontstaan die hetzelfde doel beoogden: 

inwoners die om ondersteuning vragen, maar die we niet binnen de reguliere 

uitvoeringkaders kunnen helpen, een passende oplossing (maatwerk) bieden. Zo 

bestonden onder meer Maatwerk Maastricht en de 50-gezinnenaanpak. In 2023 is 

besloten om de verschillende initiatieven onder één noemer te continueren, de 

Doorbraakmethode. De toegepaste methodiek in de 50-gezinnenaanpak wordt onder die 

noemer waar nodig verbeterd en doorgezet. 

Het eerste maatwerkplan is opgesteld in 2019. Sindsdien zijn 80 maatwerkplannen 

gemaakt, waarvan ten minste 44 volledig zijn uitgevoerd. Vaak blijkt dat de oplossing 

alsnog binnen de reguliere kaders gevonden kan worden. 

  

Vraagnummer 3.23 

Pagina:  71 

Vraag: De middelen voor de mantelzorgwaardering zijn niet besteed.  

a. Vloeien deze terug naar de algemene middelen?  

b. Kunnen deze middelen ingezet worden om mantelzorgers een gratis 

parkeerontheffing te geven?  

Antwoord: a. Ja, de niet bestede middelen vloeien incidenteel terug naar de algemene middelen. 

b. Over de vrijgevallen middelen beslist uw raad bij de vaststelling van de jaarrekening 

2023. Aangezien de vrijgevallen middelen incidenteel zijn, kunnen er geen structurele 

uitgaven uit gedekt worden. Conform toezegging in de domeinvergadering van 4 juni 

jl. werkt het college momenteel aan een plan van aanpak ‘mantelzorg’ met een 

bijbehorende begroting. 

  

Vraagnummer 3.24 

Pagina:  71 

Vraag: a. Kunt u een toelichting geven op de afrekening van diverse subsidies die mede tot een 

voordeel van € 0,146 miljoen hebben geleid? 
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b. Om welke gaat het dan?  

Antwoord: a. In 2023 hebben een 80-tal diverse afrekeningen plaatsgevonden over voorgaande 

boekjaren 2021 en 2022. In een lopend jaar wordt een voorschot verstrekt en na 

afloop van de afgesproken projectperiode volgt dan een afrekening. 

b. Zoals bij het voorgaande antwoord is toegelicht gaat het om een 80-tal afrekeningen, 

zowel met een negatief saldo als een positief saldo. Uiteindelijk eindsaldo in de 

jaarrekening 2023 bedraagt € 146.000,- voordeel. Een aantal voorbeelden zijn Trajekt, 

Thuiszorg Groot Limburg, Kinderopvang Pinokkio en Kansrijke Start. 

  

Vraagnummer 3.25 

Pagina:  72 

Vraag: Het voordeel van € 0,466 miljoen op inburgering verontrust ons.  

a. Kunt u aangeven hoeveel van dat bedrag komt door achterblijvende personele 

bezetting?  

b. Om wat voor bezetting naast consulenten gaat het dan?  

c. Er staat dat de werving van geschikte consulenten lastig is. Zijn er dan wel 

consulenten die solliciteren maar als niet geschikt bevonden worden?  

d. Waar ligt dat aan?  

e. Hoeveel inburgeraars konden niet beginnen aan hun persoonlijk integratieplan of ten 

dele doorlopen?  

f. Is daarvan een kosten- batenanalyse gemaakt?  

Antwoord: a. Circa € 250.000,- komt door achterblijvende personele bezetting. Daarnaast heeft het 

Rijk vanwege de hoge instroom asielzoekers extra middelen toegekend waardoor het 

beschikbare budget hoger was dan de beschikbare formatieruimte. Eind 2023 is 

daarom een extra beleidsmedewerker aangenomen en is besloten tot het structureel 

en incidenteel ophogen van de formatie.  

b. Het ging enkel om bezetting van consulenten 

c. Tot dit jaar was het aantal reacties op vacatures van zowel inburgering- als 

participatieconsulenten erg gering. Tussen dit geringe aantal kandidaten zaten ook 

kandidaten die we moesten afwijzen omdat ze niet geschikt waren.  

d. Dit lag aan gebrek aan ervaring, zodanig dat het inwerken en opleiden meer tijd zou 

kosten dan het zou opleveren. Zeker in combinatie met het gegeven dat deze 

kandidaten ons lieten weten deze functie als doorgroeimogelijkheid te zien. 

Daarnaast was er ook sprake van gebrek aan affiniteit met de doelgroep.  

e. In 2023 hebben 63 van de 326 inburgeraars niet kunnen beginnen aan hun 

persoonlijk integratieplan.  

f. Nee, aangezien er geen (geschikte) kandidaten te vinden waren is er geen kosten-

baten analyse gemaakt.  

 

Inmiddels zien we een kanteling. Er zijn recent twee fte geworven en op deze vacatures 

zijn vele reacties gekomen. Vanaf augustus is het inburgeringsteam op volle sterkte.  

  

Vraagnummer 3.26 

Pagina:  72/73  

Vraag: Vraag over GALA. De gemeente krijgt hiermee één specifieke uitkering waar allerlei 

doeleinden onder vallen die voorheen onder meerdere regelingen vielen.  

a. Kunt u uitsplitsen welke regelingen/SPUK-gelden met bijbehorende middelen straks 

komen te vervallen en ondergebracht worden onder GALA?  

b. Houden we onderaan de streep meer of minder over?  
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c. Kunt u hetzelfde doen voor IZA (integraal zorgakkoord). 

Antwoord: a. Binnen de SPUK GALA kennen we de volgende onderdelen (zie onderstaande tabel).  

De totale begroting voor 2023 bedroeg € 2.274.000. 

 

Onderdeel Viel voorheen onder 

Mentale gezondheid 
Leefomgeving 
Mantelzorg 
Aanpak overgewicht obesitas 
OKO & vroeg signalering alcoholproblematiek 
Brede regeling combinatiefunctionarissen      
Terugdringen gezondheidsachterstanden       
Kansrijke start                                                       
Lokaal Sportakkoord                                               
Valpreventie 
Versterken sociale basis 
Eén tegen eenzaamheid 
Welzijn op recept 

Lokaal budget 
Lokaal budget 
Lokaal budget 
Lokaal budget 
Lokaal budget 
Decentralisatie 
uitkering 
Decentralisatie 
uitkering 
Decentralisatie 
uitkering 
Eigenstandige SPUK 
Nieuw 
Nieuw 
Nieuw 
Nieuw 

 

Een viertal GALA onderdelen van 2024 waren voorheen ondergebracht in een 

DU/eigenstandige SPUK. De bijbehorende bedragen hiervan zijn hieronder opgesomd: 

                                                                                Jaarbedrag 

Brede regeling combinatiefunctionarissen     € 680.000 

Terugdringen gezondheidsachterstanden      € 152.000 

Kansrijke start                                                      € 121.000 

Lokaal Sportakkoord                                           €   99.000 

b. Voor kalenderjaar 2023 zijn passend bij de mogelijkheden van de SPUK GALA bij diverse 

onderdelen deels eigen middelen verantwoord. Dit heeft geleid tot een vrijval in het algemene 

reserve. Daarnaast is van jaarschijf 2023 een bedrag ad € 239.000 overgeheveld naar 2024.   

c. Het is niet mogelijk om deze uitsplitsing te maken vanwege de volgende redenen: 

 IZA is “nieuw” geld 

 Er zijn geen IZA middelen in de Maastrichtse gemeentelijke begroting van 2023 

opgenomen.  

De beschikbare middelen worden regionaal ingezet en de gemeente Sittard-Geleen is voor de 

regio Zuid-Limburg aangewezen als mandaatgemeente. 

  

Vraagnummer 3.27 

Pagina:  109 

Vraag: De Regionale Energie Strategie betekent dat er per provincie gebieden moeten worden 

aangewezen waar duurzame energie opgewerkt kan worden. Iedere gemeente hoort 

hieraan bij te dragen. De provincie heeft in hun nieuwe akkoord landbouwgronden 

uitgesloten. Maastricht heeft weinig tot geen landbouw of open gronden en zet 

voornamelijk in op zonnepanelen op daken.  

a. Kunt u de stand van zaken van de RES toelichten?  

b. Draagt Maastricht hier voldoende aan bij of is er nog een discussie gaande over wat 

diverse gemeenten doen?  

c. Is er nog een opgave voor Maastricht?  

Antwoord: a. In de RES 1.0 Zuid-Limburg is een drievoudige opgave neergelegd: grootschalige 

opwek energie, inzet op multifunctioneel ruimtegebruik en communicatie. In 

Maastricht vindt communicatie vindt plaats middels de permanente campagne 

’#misssionzero maastricht’ en de activiteiten in het Klimaathuis. In Maastricht is de 
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zonneweide Belvedère gerealiseerd en Lanakerveld is in ontwikkeling. Het 

programma OER (zie vraag 3.8) onderzoekt verdere kansen in de regio, waaronder in 

Maastricht. Multifunctioneel Ruimtegebruik wordt onder andere gestimuleerd 

middels het samenwerkingsverband MEA (Maastrichtse Energie Akkoorden) maar 

hier ligt nog een grote opgave. Vanuit het Uitvoeringsprogramma energie- en 

warmtetransitie is hiervoor capaciteit en middelen beschikbaar gesteld.  

De energietransitie wordt sterk beïnvloed door ontwikkelingen binnen en buiten de 

regio. De energiecrisis en de focus op het terugdringen van aardgasgebruik heeft 

geleid tot een verschuiving in prioriteiten bij de verschillende RES-partners. Een 

andere belangrijke ontwikkeling is de toenemende druk op de beschikbare ruimte, 

waardoor ruimte voor het energiesysteem van de toekomst meer en meer moet 

concurreren met andere opgaves (waaronder de mogelijke komst van de Einstein 

Telescope). Ook netcongestie is een belangrijke vertragende factor voor de realisatie 

van de RES-ambities. Overheden en netbeheerders werken inmiddels hard aan het 

versnellen van de realisatie van een toekomstbestendige infrastructuur. Vanuit de 

RES Zuid-Limburg wordt gestart met een gebiedsgerichte aanpak (bijvoorbeeld 

energy hubs) en er vinden expertisetafels plaats, gericht op vragen van individuele 

ondernemers. De genoemde ontwikkelingen zorgen voor een vertraging als het gaat 

om de realisatie van het Zuid-Limburgse bod voor grootschalige duurzame opwek van 

elektriciteit. Tot dusver is ca. 9-11% van het bod gerealiseerd. De vertraging is 

versterkt door de discussie die in het kader van de ‘Landschappelijke 

Verdiepingsstudie Wind en Zon op land’ is gevoerd en de beperking van de 

mogelijkheden op landbouwgrond. Inmiddels is onderzoek gestart naar de 

mogelijkheid van kleine zonnevelden en kleinere windmolens, bijvoorbeeld op 

industrieterreinen. In de tussentijd zijn al wel stappen gezet om duurzame opwek te 

realiseren op Rijksgronden (programma Opwek Energie op Rijksgronden) en op daken 

en andere objecten (meervoudig ruimtegebruik). Het slim en efficiënt benutten van 

het elektriciteitsnetwerk is hierbij essentieel. 

b. Maastricht draagt op alle bovengenoemde niveaus bij aan de regionale 

samenwerking binnen RES Zuid-Limburg. 

c. Ja, deze is vergelijkbaar met de opgave in de rest van de regio.  

  

Vraagnummer 3.28 

Pagina:  113 

Vraag: Een vraag over ambitie 2.C6 het onderzoeken van welstandsluwere of welstandsvrije 

zones in de stad.  

a. Hoe is aan deze ambitie uitvoering gegeven in 2023?  

b. Is hier sinds het coalitieakkoord überhaupt werk van gemaakt?  

c. Zo ja, wat?  

d. Wanneer kunnen we een vervolg verwachten?  

Met name de grote opgave van verduurzaming i.r.t de welstandseisen is een probleem 

voor het CDA. 

Antwoord: Deze ambitie is ondergebracht in het proces van de actualisatie Omgevingsvisie. In 2023 

lag de focus van het proces van de actualisatie Omgevingsvisie op het scherp krijgen van 

de ruimteclaims, de stedelijke opgaven aan de hand van participatie en de foto van de 

leefomgeving, en het ontwikkelen van verstedelijkingsalternatieven. 

In de geactualiseerde Omgevingsvisie worden waar nodig gebiedsgerichte aanpassingen in 

het welstandsbeleid aangegeven. Conform planning zal deze Q1 2025 voorgelegd worden 
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aan de raad. In 2025 wordt nog een informele sessie met de raad georganiseerd waarbij 

dit thema ook aan de orde kan komen. 

  

Vraagnummer 3.29 

Pagina:  119 

Vraag: Ambitie 4.C9. We onderzoeken of het WMO-beleid aangepast kan worden om bestaande 

complexen geschikt te maken voor langer thuis wonen en gezamenlijke voorzieningen.  

a. Wat is hiermee gedaan in 2023 gezien het WMO-beleidsuitvoeringsplan volgende 

week voor ligt in de raad?  

b. Heeft er al een (voor)onderzoek plaatsgevonden?  

Antwoord: Deze ambitie is eveneens opgenomen in programma 8.3 (Wonen en Bouwen, blz. 119) en 

op deze ambitie vindt samenwerking plaats. Dit onderzoek zal plaats vinden in het proces 

rondom het Programma Wonen & Zorg Maastricht. Indien uit het onderzoek blijkt dat het 

wenselijk is om het Wmo-beleid aan te passen, wordt hiertoe een separaat voorstel – 

inclusief de benodigde middelen en nieuwe regeling – voorgelegd aan de raad. 

a. In het beleids- en uitvoeringsplan WMO 2024-2026 scharen we deze ambitie onder 

thema 4: Toekomstbestendig thuis in eigen buurt. Ook in het activiteitenoverzicht 

2024 (bijlage 2 bij het beleids- en uitvoeringsplan) staat deze ambitie concreet 

benoemd (pagina 35). 

b. De inspanningen die tot op heden zijn verricht betreffen deskresearch en het 

consulteren van andere gemeenten die hiertoe reeds beleid hebben ontwikkeld.  

  

Vraagnummer 3.30 

Pagina:  119 

Vraag: 4.C10. De RIB over de woonzorgvisie is recent op de dagmail verschenen.  

a. Welk voorwerk is in 2023 voor deze woonzorgvisie gedaan?  

b. Wij weten dat de woonzorgvisie niet enkel betrekking heeft op senioren, maar gezien 

we meevaren op de landelijke koers van langer thuis wonen, zal de doelgroep 

senioren wel de grootste opgave gaan worden gezien de dubbele vergrijzing. Kunt u 

aangeven hoeveel senioren er ieder jaar tot 2030 bijkomen? Dus het totaal aantal 

uitsplitsen per jaar?  

c. Procentueel hoeveel senioren maken nu gebruik van woningaanpassingen?  

d. Kunt u op basis van die cijfers een prognose geven van hoeveel type woningen erbij 

moeten komen in Maastricht of een schatting op basis van het Deltaplan maken?  

Antwoord: a. In 2023 is de opdrachtomschrijving van de woonzorgprogramma (wat gaan we 

maken) uitgewerkt in overleg met corporaties en zorgpartijen. Belangrijkste conclusie 

hieruit was dat nog meer dan een visie vooral behoefte is aan een uitgewerkt 

woonzorgprogramma. De opdracht die in 2024 is opgepakt heeft dan ook twee delen. 

Deel één omvat de eerder vastgestelde uitgangspunten en de koers voor het 

uitvoeringsprogramma. Deel twee is het uitvoeringsprogramma zelf.  

b. Het CBS verzorgd de Regionale bevolkings- en huishoudensprognoses. De 

detailinformatie (bijvoorbeeld naar leeftijdsgroep) valt niet binnen de berekende 

betrouwbaarheidsmarges op regionaal niveau. Landelijk is dit meer te duiden. Het 

percentage ouderen stijgt, volgens het CBS, van 2024 tot 2030 met in totaal 2,18% 

naar 22,66% van de totale bevolking. Deze stijging zou je op de Maastrichtse 

populatie kunnen toepassen, maar de werkelijkheid kan sterk afwijken. Voor de 

beeldvorming wordt deze toch toegevoegd: 
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Prognose 
Percentage ouderen 
(65+) Landelijk 

Prognose Bevolking 
Gemeente Maastricht 

Naar landelijke 
prognose, 65+ 
Gemeente 
Maastricht 

Perioden     
2024 20,49% 123900 25382 

2025 20,80% 124800 25957 

2026 21,13% 125300 26475 

2027 21,50% 125800 27044 

2028 21,87% 126000 27561 

2029 22,27% 126300 28125 

2030 22,66% 126500 28671 
Bron: CBS 

 

c. De gemeente heeft in relatie tot deze vraag alleen cijfers tot haar beschikking op 

moment dat het gaat om gemeentelijke voorzieningen ten behoeve van 

woningaanpassingen in het kader van de Wmo. Naast deze Wmo voorzieningen 

kunnen inwoners: 1) verhuizen naar reeds aangepaste woningen (uit de particuliere 

markt of via woningcorporaties); 2) aanpassingen aan hun woning (gedeeltelijk) zelf 

financieren; of 3) gebruik maken van andere mogelijkheden tot woningaanpassing 

c.q. de financiering hiervan. De hieronder aangegeven aantallen geven daarom geen 

volledig beeld van het totaalaantal aangepaste woningen c.q. de behoefte aan 

aangepaste woningen.  

Over de kalenderjaren 2019 tot en met 2024 hebben in totaal 1.723 unieke inwoners 

gebruik gemaakt van één of meerdere Wmo-voorziening onder de noemer 

‘woningaanpassing’. 

 

 
  

Hiervan zijn op 1 januari 2024 1.407 unieke inwoners 65 jaar of ouder. Als dit wordt 

afgezet tegen het totaalaantal 65-plussers op 1 januari 2024 in de gemeente 

Maastricht gaat het om ca 5% van het totaal aantal 65-plussers in de gemeente. 

Daarnaast heeft over de periode van 2019 tot en met 2024 ca. 3% van de inwoners in 

de gemeente Maastricht van 65 jaar of ouder een verhuisindicatie gekregen. 

d. Gelet op bovenstaande voorbehouden kunnen op basis van bovenstaande cijfers deze 

prognoses nog niet worden gemaakt. Daarnaast zijn prognoses over aantal woningen, 

senioren en dergelijke in deze fase nog niet aan de orde. Dit gebeurt in een volgende 

fase, in het Programma Wonen en Zorg in 2025. 

  

Vraagnummer 3.31 

Pagina:  120 

Vraag: Is er voldoende personele bezetting bij Bouw- en Woningtoezicht?  

Antwoord: Ja. De basisbezetting van bouwinspectie is momenteel geheel ingevuld. Indien er sprake is 

van een piek in werkzaamheden kan de bezetting tijdelijk aangevuld worden. Inspectie 
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tijdens de bouw wordt uitgevoerd door het team Inspectie, toezicht en handhaven 

gebouwde omgeving. De inspectie wordt uitgevoerd op basis van een omgevings- en 

risicoanalyse uit het in 2023 vastgestelde beleidsplan VTH-taken omgevingsrecht. Dit 

betekent dat deze inspectietaken risico-gestuurd worden uitgevoerd, waarbij de meest 

risicovolle aspecten het meest intensief worden geïnspecteerd (veiligheidsitems krijgen 

daarbij de meeste aandacht). De capaciteit vereist voor deze inspectieopgaven wordt 

bepaald door het gemiddeld aantal en soort aangevraagde omgevingsvergunningen. 

  

Vraagnummer 3.32 

Pagina:  58 

Vraag: In 2023 waren er geen aanvragen betreffende ‘cultuureducatie’.  

a. Zijn er voor 2024 wel al verzoeken ingediend?  

b. Zo ja, is er thans voldoende budget om aan de vraag te voldoen?  

Antwoord: a. Er zijn twee aanvragen ingediend met een totaalbedrag van € 7.000,-. Er zijn drie 

aanvragen met een totaalbedrag van € 12.500,- in behandeling.   

b. Ja, er is voldoende budget om aan de vraag te voldoen. 

  

Vraagnummer 3.33 

Pagina:  100 

Vraag: Riolering. Het percentage betreffende mensen die last hebben van te veel regenwater in 

de straat is sinds 2022 gestegen. Bewoners aan bijvoorbeeld de Akersteenweg e.o. 

hebben regelmatig last van te veel regenwater.  

Zijn er plannen om dit in de toekomst te vermijden? 

Antwoord: Buiten de geprogrammeerde projecten in het vastgestelde waterprogramma zijn er naar 

aanleiding van de extreme neerslag in 2023 aanpassingen gedaan in de openbare ruimte 

met als het doel het verminderen van wateroverlast. Na meldingen van wateroverlast 

wordt er altijd onderzocht of er kleinschalige ingrepen mogelijk zijn om wateroverlast te 

beperken. Dit is niet altijd mogelijk. Waar mogelijk wordt de synergie gezocht met 

herstructureringen of wegrehabilitaties. 

  

Vraagnummer 3.34 

Pagina:  102 

Vraag: Afvalinzameling. Er staat: consequente overtreders van bijplaatsingen op milieuperrons 

worden beboet. Wij constateren echter dat bijplaatsingen hand over hand toenemen.  

Welke maatregelen worden getroffen om erger te voorkomen en bijplaatsingen terug te 

dringen? 

Antwoord: We blijven inzetten op goede voorlichting, educatie en gedragsverandering via o.a. CNME 

Maastricht, het posten van boa’s bij milieuperrons, het opsporen van overtreders en het 

opleggen van opruimkosten. Daarnaast wordt op dit moment onderzocht welke andere 

mogelijkheden er zijn in zowel preventieve als repressieve zin om naleefgedrag positief te 

stimuleren. Hierbij kijken we ook naar ervaringen uit andere steden.  

Het door de raad op 27 februari 2024 vastgestelde Regionaal Beleidskader Afval en 

Grondstoffen met bijbehorende oplegger heeft als een belangrijke doelstelling om 

overlast van afval in de openbare ruimte terug te dringen. In haar Kaderbrief begroting 

2025 en haar Ontwerpbegroting 2025 heeft het bestuur van de GR Geul en Maas al 

concrete service-verhogende maatregelen voorgesteld, die per 1 januari 2025 getroffen 

kunnen gaan worden en die naar verwachting mede bijdragen aan minder overlast van 

afval in de openbare ruimte. Het gaat hierbij om de volgende maatregelen:   
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 De ombuiging van de PMD-inzameling, van een inzameling via milieuperrons naar 

zakinzameling aan huis (uitgezonderd Maastricht Centrum).  

 De toepassing van ondergrondse restafvalcontainers bij hoogbouw, waar dat 

wenselijk, mogelijk en efficiënt is.  

 1 x gratis ophalen van grofvuil per huishouden, waarbij enkel nog de 

verwerkingskosten betaald hoeven te worden.   

 Gescheiden (gesorteerde) afvalstromen kosteloos (gratis) inleveren op de 

milieuparken met uitzondering van fijn en grof huishoudelijk afval.  

 Afvalcoaching. 

  

Ook in het Grondstoffenplan, de uitwerking van het Regionaal Beleidskader Afval en 

Grondstoffen, landen concrete acties met als doel bijplaatsingen bij milieuperrons en 

dumpingen en overlast van afval in de openbare ruimte te verminderen. 

  

Vraagnummer 3.35 

Pagina:  102  

Vraag: Zwerfafval. Onder punt 3 staat geschreven: elektrificatie materieel. Wat wordt hieronder 

verstaan?  

Antwoord: Onder elektrificatie van materieel wordt verstaan: de overgang van fossiele brandstoffen 

naar elektrische voertuigen en -gereedschappen. Jaarlijks worden stapsgewijs de, op 

traditionele brandstof werkende middelen en materialen, die ingezet worden bij 

zwerfafval, geëlektrificeerd. Denk hierbij o.a. aan de voertuigen maar ook aan het 

gemotoriseerd klein materieel (bladblazers, etc.). 

  

Vraagnummer 3.36 

Pagina:  54 

Vraag: Hoeveel subsidiemogelijkheden zijn er voor de volkscultuur en hoeveel voor de 

professionele cultuur? Hoe groot is het verschil tussen deze twee?  

Antwoord: Er zijn op dit moment twee subsidiemogelijkheden voor amateurkunstverenigingen: de 

boekjaarsubsidie (€ 357.000 per jaar) en de projectsubsidie (€ 130.000 per jaar). Er zijn op 

dit moment twee subsidieregelingen actief voor professionele cultuur: het museumbeleid 

(€ 100.000 per jaar) en kunst in de openbare ruimte (€ 30.000 per jaar). Er zijn ook twee 

meerjarige subsidieregelingen voor professionele kunsten voor de jaren 2025-2028. Deze 

regelingen worden één keer in de vier jaar opengesteld (totaal circa € 1.500.000 per jaar).  

Er zijn 4 subsidieregelingen voor professionele kunsten en 2 subsidieregelingen voor 

amateurkunsten. De nieuwe subsidieregeling Maastrichtse Taal en Cultuur wordt op korte 

termijn opengesteld (€ 250.000 per jaar), deze regeling is ook beschikbaar voor aanvragen 

van amateurkunsten en volkscultuur. Daarmee komt er een derde subsidiemogelijkheid 

voor de amateurkunsten. 

  

Vraagnummer 3.37 

Pagina:  54 

Vraag: Waar gaan de subsidiegelden voor de professionele cultuur met name in zitten? Dus om 

wat voor een kosten gaat het?  

Antwoord: In 2023 werden er 23 professionele culturele organisaties gefinancierd via de 

subsidieregeling Meerjarige subsidies professionele kunst Maastricht 2021-2024. Het gaat 

om de subsidiering van culturele functies zoals het poppodium, toneelgezelschap, 

operagezelschap, orkest, locatietheater, filmhuis, muziekfestival, dansfestival, 
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modefestival, lokale omroep, presentatie instelling beeldende kunst, beheer 

atelierruimtes etc. In 2023 is hier in totaal een budget van ongeveer € 3 miljoen aan 

besteed. Een aantal van de professionele instellingen die binnen deze regeling 

gemeentelijke subsidie ontvangen krijgen ook financiering vanuit de Provincie Limburg, 

het ministerie van OCW of uit de landelijke Rijksfondsen. Deze instellingen hebben een 

stadsoverstijgende cultuurfunctie; regionaal of zelfs landelijk. Over de gezamenlijke 

financiering van deze instellingen zijn tussen de overheidslagen afspraken gemaakt. 

  

Vraagnummer 3.38 

Pagina:  54 

Vraag: a. Welke subsidievormen zijn er voor de verenigingen (carnavals, zang, muziek, 

toneelverenigingen)?   

b. Aan wat kunnen de verenigingen deze subsidies besteden? Dus welke kosten kunnen 

zij hiermee dekken of andere zaken? 

Antwoord: a. Voor amateurkunstverenigingen zijn twee soorten subsidie beschikbaar. De jaarlijkse 

boekjaarsubsidie, een waarderingssubsidie gebaseerd op een basisbedrag en bedrag 

per lid. En een projectsubsidie die activiteiten ondersteund op het gebied van sociale 

betrokkenheid, artistieke kwaliteit en samenwerking met het onderwijs. Om 

activiteiten van carnavalsverenigingen te ondersteunen is een collegevoorstel 

besteding middelen Maastrichtse Taal en Cultuur in voorbereiding. 

b. Voor de besteding van boekjaarsubsidie geldt geen beperking. Voor projectsubsidie 

komen onderstaande kosten niet in aanmerking: 

 interne loonkosten; 

 vergoedingen voor vrijwilligers; 

 kosten die door de subsidieaanvrager zijn gemaakt vóór de indiening van de 

aanvraag; 

 kosten waarop een andere gemeentelijke subsidieregeling reeds ziet; 

 kosten voor activiteiten die uit eigen middelen worden verricht en gefinancierd. 

  

Vraagnummer 3.39 

Pagina:  54 

Vraag: a. Worden de subsidievormen voor de (volks)culturele verenigingen optimaal benut of 

blijven middelen onder besteed?  

b. Kunt u dit uitsplitsen.  

c. Wat is daar de reden van?  

d. Ligt dat dat aan de voorwaarden van de subsidie of dat verenigingen er niet mee 

bekend zijn?  

Antwoord: a. Er blijven middelen onder besteed. 

b. Overzicht 2023: 

 Boekjaar: € 357.000,00 volledig benut, restbudget cf. subsidieregeling € 

37.500,00 overgeheveld naar projectsubsidie. Boekjaarsubsidie wordt vastgesteld 

op basis van een vast bedrag per vereniging en een bedrag per lid, hierdoor is 

vooraf niet te bepalen hoeveel subsidie wordt aangevraagd. In 2023 is in de 

subsidieregeling amateurkunsten opgenomen dat het restbudget 

boekjaarsubsidie wordt toegevoegd aan het onderdeel projectsubsidie binnen de 

regeling. Hierdoor blijft het budget voor dat subsidiejaar beschikbaar voor het 

amateurkunstenveld. 

 Projectsubsidie: € 68.000 bijna volledig benut, restbudget € 16.000,00. 
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 Projectsubsidie samenwerking onderwijs: € 100.000,00 in 2023 niet benut, 

overgeheveld naar 2024.  

c. Projectsubsidie voor de activiteiten sociaalmaatschappelijke betrokkenheid en 

artistieke kwaliteit is eind 2022 opengesteld. Door de inzet van de cultuurcoach 

amateurkunsten en het organiseren van netwerkdagen met 

informatiebijeenkomsten, krijgen we steeds meer en betere aanvragen binnen. De 

projectsubsidie voor samenwerking met het onderwijs staat open sinds september 

2023, deze regeling vraagt om een samenwerkingsovereenkomst met een school. 

Omdat scholen werken met schooljaren en hun programma's ruim voor de start van 

het schooljaar vaststellen, loopt het voor deze regeling nog geen storm. Daar speelt 

ook mee dat de pool muziekdocenten die de lessen kunnen verzorgen op scholen 

beperkt is. De regeling wordt eind 2024 geëvalueerd.   

d. Zie c. 

  

Vraagnummer

: 

3.40 

Pagina:  54 

Vraag: a. Wat is er in 2023 gedaan om de Maastrichtse taal te stimuleren en of te 

ondersteunen?  

b. Wat is daar de stand van zaken van?  

c. Zijn er gesprekken met scholen over het geven van lessen in de Maastrichtse taal?  

Antwoord: a. In 2023 is er samen met lokale partners een plan van aanpak opgesteld om via vier 

programmalijnen (kennismaken, leren, stimuleren en innoveren) de Maastrichtse taal 

en cultuur te stimuleren. In totaal was daar in 2023 een budget van € 250.000 voor 

beschikbaar. 

b. De opdrachten zijn in de loop van 2023 gestart en de eerste resultaten worden nu 

opgeleverd. Voorbeelden hiervan zijn de workshops van "Tana's Atelier de musique" 

die op een vijftal scholen in Maastricht zijn verzorgd en die eind deze maand met een 

grote show worden afgesloten in het Theater aan het Vrijthof. Een ander voorbeeld 

zijn de informatieve uitzendingen die RTV Maastricht verzorgd heeft in aanloop naar 

de Reuzenstoet. 

c. In 2023 is een pilot met tweetalige kinderopvang gestart op één van de locaties van 

MIK. De lesmethode voor het onderwijs wordt op dit moment omgeschreven naar het 

Maastrichts. De dialoog loopt met samenwerkingspartners (zoals Veldeke Maastricht) 

of en hoe de aanpak in het curriculum geborgd kan worden. 
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Fractie: GroenLinks 

  

Vraagnummer: 4.1 

Pagina:  20 

Vraag: Vrijval € 1,5 miljoen na beëindiging van de landelijke programma’s.  

Waarom niet verder gelabeld voor mobiliteitstransitie i.p.v. naar de algemene 

middelen? 

Antwoord: Deze middelen zijn primair vanuit de algemene middelen uitgegeven aan Zuid-

Limburg Bereikbaar ten behoeve van de mobiliteitsopgaven en daarom vloeien 

deze ook weer terug naar de algemene middelen. Wij stellen echter ook voor om, 

in ieder geval een gedeelte, via de algemene middelen weer te labelen aan de 

mobiliteitstransitie in de vorm van de benodigde bijdrage van € 750.000 aan de 

Snelle fietsroute Sittard-Maastricht ten behoeve van het financieringstekort 

trajectdeel tussen P+R Maastricht Noord en Viaductweg. 

  

Vraagnummer: 4.2 

Pagina:  38  

Vraag: Het evenementenbeleid. Het JIM hogere subsidie te verstrekken. 

Wat is de motivatie geweest van deze keuze voor JIM? 

Antwoord: In 2022 is er op basis van de Algemene subsidieverordening 2020 Maastricht (Asv) 

en het (op dat moment geldende) evenementenbeleid aan stichting Jumping Indoor 

Maastricht (JIM) een meerjarige subsidie verleend. Er is in 2022 besloten om een - 

meerjarige - subsidie te verlenen voor de periode van 2022 – 2024.  

Voor de gemeente was de uitstraling, media-aandacht, economische spin-off voor 

het MECC en de stad in de vorm van overnachtingen door deelnemers en publiek 

van belang. Daarnaast zijn vermeldenswaard de sociale component, het educatieve 

programma voor de jeugd en de ouderen die door de JIM-organisatie gefaciliteerd 

worden om een middag de wedstrijden bij te wonen.  

De organisatie JIM werd in 2023 geconfronteerd met een toename in de kosten en 

het afhaken van een aantal sponsors. Om de continuïteit van het evenement te 

borgen en JIM de ruimte te bieden nieuwe sponsoren voor de volgende jaren te 

werven, werd in 2023 eenmalig de subsidie verhoogd. 

  

Vraagnummer: 4.3 

Pagina:  38  

Vraag: Onvoldoende incidentele subsidieaanvragen om alle middelen te besteden. 

Is er niet aan MAAS! Of BRUIS gedacht? 

Antwoord: Festival Maas! en Festival Bruis hebben in 2023 beiden subsidie ontvangen voor de 

organisatie van hun activiteiten. Deze subsidie is aan hen toegekend vanuit de 

subsidieregeling Meerjarige subsidies Professionele Kunst Maastricht 2021-2024.  

  

Vraagnummer: 4.4 

Pagina:  45 

Vraag: 11.C2  

a. Hoeveel basisscholen hadden op 31/12/2023 een bibliotheek op school?  
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Fractie: GroenLinks 

  

b. Welke basisscholen in Maastricht hadden op 31/12/2023 nog geen bibliotheek 

op school? (oftewel dBos).  

Antwoord: a. Eind 2023 waren er zeven dBossen (de Bibliotheek op school), vijf in de 

opstartfase en vier scholen met een beperkte samenwerking.  

 Zeven dBossen: 

o 5 basisscholen St Mosalira (Bs Manjefiek, BS St. Oda, Bs De 

Geluksvogel, SBO–SO Talententuin Maastricht, Bs. Anne Frank) 

o 1 basisscholen St. Kom leren (Bs Dynamiek ) 

o 1 school Vereniging Suringar Maastricht 

 Vijf scholen met dBos in oprichting: Bs Emile Wesly, CSN-SO, Bs ZIEZO!, 

Bernard Lievegoedschool, Bs J.F. Kennedy.       

 Vier scholen met een beperkte samenwerking. Scholen waarmee we een 

beperkte samenwerking hebben. Zij nemen het bibliotheek-

automatiseringssysteem Schoolwise af, maar zijn geen volledige dBos: Bs 

De Maasköpkes, Bs. De Letterdoes, Basisschool De Poort, Bs Scharn. 

b. 14 scholen die geen dBos zijn of Schoolwise afnemen. Scholen waarmee we 

geen samenwerking hebben in het kader van dBos (deze scholen kunnen wel 

gebruik maken van onze menukaart/dienstverlening voor PO) zijn: Islamitische 

Bs El Habib, Nutsschool – KCC De Loper, De Regenboog – KCC De Loper, OBS De 

Spiegel, OBS Binnenstad, Bs Petrus en Paulus, KC Amby, KC Het Mozaïek, Bs 

Wyck, KC St. Pieter, KC De Vlinderboom, Bs St. Aloysius, Montessori 

Kindcentrum, UWC Primary. 

  

Vraagnummer: 4.5 

Pagina:  22 

Vraag: Wat heeft het gekost? “De dure inhuur van groepsleiders in de loop van 2023 zou 

gaan afnemen.”  

Waarop is deze aanname destijds gebaseerd?  

Antwoord: Deze aanname was gebaseerd op de eigen inschatting van de MTB dat zij hiervoor 

geschikte medewerkers kon aantrekken, dan wel intern kon laten doorstromen. Dit 

hebben zij echter in 2023 niet kunnen realiseren. 

  

Vraagnummer: 4.6 

Pagina:  33 

Vraag: Aandachtspunten in 2023.  

Is het duidelijk wat de financiële impact was van de transport-schaarste bij Tennet 

en Enexis op het vestigingsklimaat in Maastricht? 

Antwoord: De impact van transport-schaarste op het vestigingsklimaat in Maastricht is niet in 

financiële termen uit te drukken. Maar het niet kunnen verkrijgen of uitbreidingen 

van een grootverbruikersaansluiting heeft uiteraard financieel-economische 

gevolgen voor de aanvragers van dergelijke aansluitingen. 

  

Vraagnummer: 4.7 

Pagina:  97 

Vraag: Wat willen we bereiken. 
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Fractie: GroenLinks 

  

Heeft het College een verklaring waarom er een toename is van 2% van 

Maastrichtenaren bij wie gezondheid het dagelijks functioneren in thuissituatie in 

(heel) veel belemmert? 

Antwoord: Volgt. 

  

Vraagnummer: 4.8 

Pagina:  101 

Vraag: Wat heeft het gekost. 

Wat zouden de geprognosticeerde kosten en opbrengsten hebben opgeleverd ten 

opzichte van het daadwerkelijke reguliere werkbudget rioleringen in 2023? 

Antwoord: Volgt. 

  

Vraagnummer: 4.9 

Pagina:  102 

Vraag: Presentaties going concern. 

Hoeveel geld is in 2023 door de beboeting van consequente overtreders van 

afvaldumpingen of bijplaatsing op milieuperrons door de Gemeente opgebracht? 

Antwoord: In 2023 heeft de gemeente € 189.958 aan inkomsten ontvangen als gevolg van 

opgelegde opruimkosten aan overtreders van de afvalregels. 

  

Vraagnummer: 4.10 

Pagina:  115 

Vraag: Wat heeft het gekost. 

Wat is de reden dat er in 2023 minder behoefte is geweest aan interne juridische 

ondersteuning?  

Antwoord: Het betreft hier interne juridische ondersteuning in zijn algemeenheid. De interne 

vastgoedjuristen hebben minder tijd hoeven besteden aan algemene juridische 

beleidsvraagstukken zoals de Kadernota Grond- en Vastgoedbeleid in 2022. 

Hierdoor hebben zij zich afgelopen jaar meer kunnen inzetten voor de diverse 

projecten in de stad, alwaar hun apparaatskosten dan ook naartoe worden 

doorbelast. Hierdoor komen er minder apparaatskosten op dit taakveld tot 

uitdrukking. 

  

Vraagnummer: 4.11 

Pagina:  115 

Vraag: Welke verwachte investeringen zijn (naast de Noorderbrug) achtergebleven en/of 

vertraagd?  

Antwoord: Naast de Noorderbrug (€ 0,076 mln.) ging het om achtergebleven/vertraagde 

investeringen binnen de herstructureringsprojecten (€ 0,010 mln.) en de 

gebiedsontwikkeling Brightlands (€ 0,015 mln.). 

  

Vraagnummer: 4.12 

Pagina:  122 
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Fractie: GroenLinks 

  

Vraag: Wat heeft het gekost. In 2023 is de Gemeente genoodzaakt geweest om op grote 

schaal extern in te huren, wat heeft geleid tot een nadelig effect op de 

apparaatslasten.  

Wat zou het beoogde bedrag hebben verschild wanneer het vaste aanstellingen 

had betroffen?  

Antwoord: Vanwege de overgang naar de omgevingswet, een toenemende complexiteit in 

aanvragen en een krapte op de arbeidsmarkt waren we genoodzaakt om extern in 

te huren waarvan de kosten circa € 1 mln. bedroegen. Hiertegenover staat, mede 

omdat we (deels gedwongen doordat invulling van openstaande vacatures feitelijk 

niet mogelijk bleek) extern hebben ingehuurd, een onderbesteding op de vaste 

formatie van circa € 0,4 mln. De uiteindelijke externe inhuur was van specialistische 

aard (gerelateerd aan de omgevingswet) en dit is niet bevorderlijk voor de hoogte 

van de tarieven. Per saldo is op dit onderdeel een nadelig effect van € 0,6 miljoen 

ontstaan. Op het moment dat betreffende inhuur middels “tijdelijke” gemeentelijke 

contracten had kunnen worden ingevuld zou dit ongeveer 24% voordeliger zijn 

geweest. 

  

Vraagnummer: 4.13 

Pagina:  340 

Vraag: Aantal geregistreerde buitenlandse studenten.  

Wat is het verschil met de aantallen van de UM? 

Antwoord: Niet alle studenten die ingeschreven staan bij de UM, zijn als ingezetene 

ingeschreven bij de gemeente. Daarnaast zijn er buitenlandse studenten die 

ingeschreven zijn bij andere onderwijsinstellingen dan de UM, zoals Zuyd 

Hogeschool. Ook zijn de peilmomenten van het aantal ingeschreven studenten niet 

noodzakelijkerwijs gelijk aan die van de Basisregistratie Personen (BRP). Dit kan 

zorgen voor verschillen in aantal. 

  

Vraagnummer: 4.14 

Pagina:  341 

Vraag: Website Thuis in Maastricht. De oude nieuwsfunctie had een hoge score (22.000). 

Waarom is die geschrapt en niet gewoon naast participatie gehandhaafd? 

Antwoord: In de zoektocht naar bezuinigingen van 2021 is door uw raad besloten om de 

nieuwsfunctie te schrappen en Thuis in Maastricht volledig te focussen op het 

platform voor online participatie en gebiedsgerichte communicatie. Dit heeft geleid 

tot een daling van het aantal volgers, dat overigens inmiddels weer aan het 

bijtrekken is (gedaald van plm. 200.000 unieke bezoekers per jaar naar 65.000, nu 

weer op 100.000). 

  

Vraagnummer: 4.15 

Pagina:  344 

Vraag: Werkloosheid vertoont een immer licht stijgende lijn.  

Deden we in 2023 genoeg om dat tij te keren? 

Antwoord: De werkloosheidscijfers op pagina 344 van de jaarrekening bevatten alle werklozen, 

dus ook inwoners vanuit de doelgroep Participatiewet. Deze cijfers laten over de 
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Fractie: GroenLinks 

  

afgelopen jaren een dalende trend zien van 5,2% in 2018 naar 4,8% in 2022 (het 

werkloosheidspercentage over 2023 is nog niet bekend).  

Het verloop van het aantal werkloosheidsuitkeringen (WW-uitkeringen) in 2023 

(ook zichtbaar op pagina 344), laat wél een licht stijgende lijn zien van 981 WW-

uitkeringen in januari naar 1.078 in december 2023. Dit betreft dus niet de 

doelgroep Participatiewet. Het UWV is verantwoordelijk voor deze doelgroep met 

een WW-uitkering.  Gemeente Maastricht is wel verantwoordelijk voor de 

doelgroep uit de Participatiewet en IOAW. Kijkend naar het aantal 

uitkeringsgerechtigden in de afgelopen jaren is dit: 

 Jan. 2021: 4.229 cliënten  

 Jan. 2022: 3.956 cliënten (-6,46%) 

 Jan. 2023: 3.663 cliënten (-7,41%) 

 Jan. 2024: 3.666 cliënten (+0,08%) 

 

Deze cijfers laten tot en met 2022 een daling zien en in 2023 een stabilisatie. 

Om uitstroom naar werk te bevorderen zet gemeente Maastricht een op de 

mogelijkheden van de inwoner afgestemd re-integratietraject in (maatwerk). 
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Vraagnummer: 5.1 

Pagina:  60 

Vraag: Vorig jaar ontvingen we deze cijfers over het Natuurhistorisch Museum. 

 
Zouden we deze cijfers ook voor 2023 voor zowel het Natuurhistorisch Museum als 

het Maastricht Museum kunnen krijgen? 

Antwoord: In 2023 zijn er geen p-kosten onder Maastricht Museum verantwoord. Sinds 1 januari 

2024 heeft onze afdeling een nieuw formatieplan waarin ook aantal fte en p-kosten 

van Maastricht Museum is opgenomen. 

 
  

Vraagnummer: 5.2 

Pagina:  60 

Vraag: a. Klopt het dat het Maastricht Museum gratis toegang geeft aan houders van de 

Museumkaart, maar hiervoor nog geen contract heeft met de 

Museumvereniging? 

b. Hoeveel bezoekers hebben in 2023 met de Museumkaart (en dus zonder te 

betalen) het Maastricht Museum bezocht? 

Antwoord: a. Ja, zolang we nog niet als Maastricht Museum officieel geregistreerd waren 

kunnen we de Museumkaart niet voeren. We zijn nu wel geregistreerd en 

kunnen per 1 juli 2024 de Museumkaart voeren. 
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b. We registreren de Museumkaart op de Vintia-kassa vanaf 24 juni 2023. In totaal 

waren dat 3.108 bezoekers. 

  

Vraagnummer: 5.3 

Pagina:  60 

Vraag: In het meerjarenplan 2022-2026 van Centre Céramique staat begroot dat in 2023 

150.000 euro geworven wordt met fondsenwerving.  

Hoeveel is daadwerkelijk geworven en om wat voor een fondsen gaat het hier? 

Antwoord: Een bedrag van € 249.000 van het Fonds voor Cultuurparticipatie. 

  

Vraagnummer: 5.4 

Pagina:  226 

Vraag: Er wordt hier aangegeven dat Stichting Centre Céramique Maastricht – Bibliotheek & 

Museum is opgericht. In het meerjarenplan 2022-2026 van Centre Céramique staat 

begroot dat in 2023 150.000 euro uitgegeven zal worden voor projecten en het 

activiteitenbudget van deze stichting.  

Hoeveel is in 2023 daadwerkelijk uitgegeven door deze stichting?  

Antwoord: Een bedrag van € 206.000 is uitgegeven in 2023. 

  

Vraagnummer: 5.5 

Pagina:  260 

Vraag: Er staat aangegeven dat € 1.017.000 euro is opgenomen als Overige materiele vaste 

activa.  

a. Gaat het hier om de kosten die gemaakt zijn voor de verbouwing en inrichting 

van het Maastricht Museum?  

b. In hoeveel jaar wordt deze investering afgeschreven? 

Antwoord: a. Dit betreft inderdaad kosten t.b.v. Maastricht Museum. 

b. Dit bedrag wordt als volgt afgeschreven: 

 € 261.000 honorariumkosten 5 jaar; 

 € 732.000 verbouwingskosten 10 jaar; 

 € 14.000 verhuizingskosten 20 jaar; 

 € 1.007.000 (totaal). 

 


